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Hnúšťanský hlas
Kultúrnospoločenský mesačník obyvateľov Hnúšte a okolia

23.augusta navštívi l naše (ne)poslušné deti so svojou
novou šou oblúbený detský spevák Miro Jaroš

30.augusta sa hnúšťanský park premenil na gladiátor
skú trať, kde si deti mohli preveriť svoju kondičku

2.septembra sme si ucti l i 75.výročie
Slovenského národného povstania

2.septembra ZŠ J.F. Rimavského otvori la nový školský
rok netradočne, s ambasádorom Suverenom

Hnúšťa okrem organizovania cyklovýletov najlacnejšie

zapožičiava bicykle a elektrobicykle

Pekné mesto je o 1 000 maličkostiach,

ktoré vytvárajú jeden celok
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Mesto začalo s postupným čistením lokality bývalej píly v
časti Maša. Vo viacerých častiach sa objavil i čierne
skládky odpadu, ktoré mesto odstraňuje prostred
níctvom aktivačných pracovníkov. Doteraz boli vyve
zené spolu až tri veľkokapacitné kontajnery odpadu.

Pracovníci mesta pod vedením vedúceho kancelárie
Mgr. Migaľu natrel i v mesiaci august starý most do Zá
hrady 1 . mája a pripravujú natieranie zábradlí na križo
vatke pri zmrzl ine. Tieto aktivity nestoja mesto ani euro,
mesto využíva aktivačných a projektových pracovníkov.
Farby prepláca Úrad práce v rámci aktivačnej činnosti .

Mesto Hnúšťa v rámci spolupráce s firmou Accenture
zabezpečilo prevoz ďalších 49 kusov počítačov, ktoré
táto firma darovala sponzorsky obom základným školám
v našom meste. Študenti sa s novým školským rokom
môžu tešiť aj na nové vybavenie počítačových učební.

Občania z Výboru mestskej časti Brádno poďakovali
mestu za nový prístup a zriadenie Výborov mestských
častí. Už po prvom stretnutí Výboru sa podari lo splniť
väčšinu požiadaviek členov výboru, ako napríklad
osadenie novej informačnej tabule, mikrobiologický
rozbor miestnej vody z obecného vodovodu, zavedenie
separovaného zberu a mnohé ďalšie. K zavedeniu
separovaného zberu došlo aj v mestskej časti Polom.

Mesto prostredníctvom Technických služieb mesta a ak
tivačných pracovníkov obnovilo vodorovné značenie a
vymaľovalo prechody pre chodcov v centre mesta, hlav
ne pred školskými zariadeniami, ktoré sú navyše zvýraz
nené červenou. Do prechodov na ceste I . triedy (Tisovec
 Rimavská Sobota) nie je mesto oprávnené zasahovať.

Hnúšťa na plate kontrolóra ušetrí 40tisíc eur. Hlavnou
kontrolórkou sa v júni stala Ing. Anna Baričová, ktorá
bola kontrolórkou mesta aj v uplynulých šiestich rokoch.
Pred vyhlásením voľby si primátor Lebeda spravil pries
kum v okolitých mestách a obciach. Vzhľadom na sku
točnosť, že okolité samosprávy v Klenovci a Tisovci majú
kontrolóra iba na 30% úväzok, navrhol poslancom znížiť
aj úväzok kontrolóra zo 1 00 na 80%. Poslanci mesta s
návrhom súhlasi l i . V priebehu funkčného obdobia, čiže
počas šiestich rokov, týmto spôsobom mesto na plate
hlavného kontrolóra ušetrí pribl ižne 40tisíc eur.

Mesto osadilo v mestskom parku 6 kusov nových lavi
čiek, ďalšie dve lavičky pribudl i pri bytovom dome pre
seniorov (DOSka) na ulici Školskej v Kolónii .

Primátor mesta na návrh rady školy vymenoval 1 9. júna
201 9 do funkcie riaditeľky Základnej umeleckej školy v
Hnúšti Mgr. Annu Černákovú, PhD. a zároveň poďakoval
za prácu bývalému riaditeľovi, Mgr. Miroslavovi Bračovi.

Riaditeľský post v Materskej škole na Nábreží Rimavy
obháji la PaedDr. Beáta Tokárová. Primátor mesta ju na
návrh rady školy do funkcie vymenoval 22. augusta.

Mesto venuje zvýšenú pozornosť odvodňovacím žľa
bom v časti Kolónia, ktoré sú pri väčších dažďoch mimo
riadne dôležité. Dokážu zabrániť vytápaniu domov, zá
hrad, vyplavovaniu štrku a blata na cesty. Mesto postup
ne opravuje žľaby na uliciach Clementisovej i Švermovej.

Zamestnanci MsÚ  Ing. Hroncová a pracovníci odd. vý
stavby spracovali enviro projekt na revital izáciu námestia
v Hačave. Ak bude úspešný, pribudnú lavičky, infotabule,
zeleň, oplotenie a zrekonštruuje sa aj studňa s pumpou.
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O.z. Horná Rimava

Mesto testuje v lokalite Hliny nový spomaľovací prah  je
nižší, vyrobený z gumy, s dlhším nábehom. Dá sa po
ňom prejsť v 20 km rýchlosti bez toho, aby dochádzalo k
znehodnocovaniu vozidiel . V prípade spokojnosti obča
nov primátor avizoval rovnakú úpravu ďalších retardérov.

Na ulici Partizánskej mesto nainštalovalo nový spomaľo
vací prah (retardér) na základe hromadnej žiadosti obča
nov z roku 201 8. V tomto úseku kvôli nemožnosti záso
bovania objektu pekárne došlo aj k zmene organizácie
dopravy, a preto prosíme, aby ste venovali zmenám na
tejto ul ici i pred kultúrnym domom zvýšenú pozornosť.

Cez prázdniny pokračovala medzinárodná spolupráca s
Lwoweckim Powiatom – výmenným táborom detí. 1 4 žia
kov z oboch ZŠ v meste za vynikajúce študijné výsledky
cestovalo na týždeň do Poľska a 1 4 detí z Poľska price
stovalo do Hnúšte. O ich program sa starala kancelária
primátora mesta pod vedením Mgr. Migaľu a prednostka
MsÚ Ing. Maciaková. Ako sprievod do Poľska vycesto
val i Mgr. Martina Slimáková a Edina Füssyová.

Popri výstavbe parkoviska sa podari lo po dohode vice
primátora Mgr. Šamina s firmou realizujúcou výstavbu
parkoviska zlikvidovať aj starú, roky nevyužívanú plyná
renskú budovu za bytovým domom na Klokočovej 732.

Počas prázdnin došlo k rekonštrukcii poškodených dets
kých ihrísk na ul. 1 . mája a Klokočovej, ihriská dostal i aj
nové nátery. Na ul. 1 . mája mesto osadilo nové hojdačky
a lavičky a čoskoro pribudne ďalšia hracia zostava. La
vičky pribudl i aj na venčovisku na Nábreží Rimavy  ide
o zrekonštruované lavičky, pôvodne umiestnené pred
kultúrnym domom. Mesto na jeseň vybuduje detské
ihrisko v areáli dopravného ihriska na Nábreží Rimavy.

Základná škola J.F.Rimavského Hnúšťa modernizovala
v lete svoj vykurovací systém výmenou radiátorov a
došlo aj k výmene povrchov na školskom dvore.

Mesto zareagovalo na požiadavku občanov a na mests
kom kúpalisku zaviedlo v pracovných dňoch nielen ran
né, ale aj večerné plávanie čase od 1 9:00 do 20:30 hod .

Pri príležitosti 75. výročia SNP vyčisti l i Technické služ
by na pokyn primátora sochu partizána na námestí.

Opravu výtlkov sme v Hnúšti ukončil i tento rok vo vý
bornom termíne, všetky problémové lokality boli dokon
čené už 1 8. júna. Asfaltovanie si real izujeme prostred
níctvom vlastnej organizácie  Technických služieb
mesta podľa pokynov stavebného oddelenia MsÚ.

Oddelenie výstavby zabezpečilo opravu dopravných za
riadení – parabolických zrkadiel v križovatke ulíc Fran
cisciho a Skalica a postaral i sa aj o osadenie nového
zrkadla na ulici Budovateľov, v mestskej časti Kolónia.
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Plechové búdy vymieňame za moderné zastávky
Na najfrekventovanejších miestach mesto Hnúšťa vyme
nilo prvé autobusové zastávky. „Za seba musím pove
dať, že ma výmena týchto otrasných búd, za ktoré sme
sa mali hanbiť už v roku 1990, mimoriadne teší. Dúfam,
že sa Vám páčia. Začali sme tými najfrekvetnovanejšími
dvomi a vždy keď nám to rozpočet dovolí, vymeníme aj
ďalšie staré plechové búdy za pekné, moderné zastávky.
Na žiadosť občanov sme po osadení zastávok doplnili
ďalšie lavičky na sedenie,“ povedal primátor Lebeda.

V tomto roku vybudujeme 64 parkovacích miest
Najvyťaženejšie ul ice Klokočova, Nábrežie Rimavy a 1 .
mája sa môžu tešiť na rozšírenie a skvalitnenie parko
vania. Spolu vybudujeme v tomto roku 64 parkovacích
miest. Na ulici Klokočova (resp. Francisciho 731 ) ide o
úpravu plôch pre 38 áut a vyasfaltovanie príjazdu popri
dome služieb. Na Nábreží Rimavy vybudovalo mesto 1 8
úplne nových parkovacích miest a rozšíri lo ďalšie existu
júce parkovacie plochy. Na ulici 1 . mája upravíme tento
rok 9 parkovacích miest a vybudujeme nový chodník od
časti Hl iny. Pôvodný plán na celoasfaltovú plochu sme
zmenil i a väčšiu časť budú tvoriť polovegetačné betó

Hnúšťanskí makači odvádzajú každý deň skvelú prácu
Za veľké množstvo drobných opráv, umiestňovania no
vých prvkov, lavičiek, zastávok, čistenia priestorov, ma
ľovania škôl a mnohých ďalších vecí, sa chcem poďa
kovať parti i našich pracovníkov. Ako primátor to prezen
tujem ako výsledky svojej práce, ale pravda je taká, že ja
posúvam len myšlienku čo treba robiť a riešim financie.
Za samotnou realizáciou je partia chalanov, ktorých in
terne nazývam „makači“, pretože vďaka nim sa darí robiť
kopa dobrej roboty. Ide všetko o zamestnancov, ktorých

nové tvárnice. Ide o ekologickejší prvok s podielom
zelene a odvádzaním dažďových vôd priamo do pôdy.
Toto riešenie je dokonca lacnejšie viac ako o polovicu.
Sľúbil som, že už nebudete musieť parkovať v blate a
postupne to splním. Budúci rok budeme pokračovať
napríklad v hornej časti Klokočovej, na ul. 1 . mája i vo
viacerých ďalších lokalitách. Veľká pochvala pre Ing.
Michala Vaculu a naše stavebné oddelenie, ktoré zvláda
nový nápor práce na výbornú, lebo väčšina zmien v
našom meste ide práve cez ich ruky.

Roman Lebeda, primátor mesta

máme na úrade vďaka projektom z Úradu práce a pra
cujú pod vedením vedúceho kancelárie primátora M. Mi
gaľu, referenta vnútornej prevádzky I . Vargu a koordiná
tora aktivačnej činnosti J. Šuttu. Alexander Oláh, Jozef
Engler, Miroslav Kvetko, Matej Molnár, Ondrej Kocka,
Ľudovít Mesiar a Ján Mesiar sú naši hnúšťanskí makači,
ktorým sa chcem verejne poďakovať. Vďaka nim šetríme
množstvo peňazí a všetky drobné práce si robíme sami.

Roman Lebeda, primátor mesta
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V meste obnovili tradíciu partizánskych vatier
Keď ešte neboli mobily a ľudia sa viac stretávali na ak
ciách, mladí i starší sa stretávali na vatrách, ktoré nad
časťou Hliny organizovala partia kamarátov z tejto časti .
Primátor mesta ich po rokoch oslovil s prosbou, či by túto
tradíciu spoločne s mestom nechceli obnoviť. Chalani,

„Mirka nie je na úrade nová, práve naopak, pracuje tu už
od roku 1991. Pracovala na sekretariáte primátora už za
primátora Kolesára (19901998), primátorky Jurčovej
(19982002) i jedno volebné obdobie za primátora Baga
čku (20022006). Potom pracovala na finančnom odde
lení a po 13 rokoch som jej ponúkol spoluprácu v mojej
kancelárii a som rád, že ju prijala. Vybral som si ju na
základe dobrých referencií od kolegov i občanov. Toľké
roky práce s občanmi Hnúšte znamenajú dôležité skú
senosti. Som si istý, že aj Hnúšťania ju vnímajú ako prí
jemnú, šarmantnú a pracovitú dámu,“ uviedol primátor
pri predstavení novej pracovníčky sekretariátu.

Primátor si vybral skúsenú asistentku

Primátor mesta predstavil svoju asistentku Miroslavu Karasovú

Uctili sme si 75. výročie SNP

Pri príležitosti 75. výročia Slovenského národného pov
stania za tónov slávnostných piesní v podaní Dychovej
hudby mesta Hnúšťa si položením vencov a kytíc kvetov
hrdinstvo, obetavosť a osobné nasadenie účastníkov
SNP ucti l i , v pondelok 2.9.201 9, predstavitel ia mesta
Hnúšťa na čele s primátorom mesta, členovia ZO SZPB,
i hostia z partnerského mesta v Poľsku a členovia Klubu
dôchodcov. K zhromaždeným účastníkom osláv, študen
tom, pedagógom našich škôl prehovori l i primátor mesta
Roman Lebeda, pán Jozef Stanislaw Mrowka z partner
ského mesta v Poľsku, pán Pavel Kyseľ ako predseda
ZO Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov, ktorí

vzdali hold bojovníkom povstania. Vo svojich príhovo
roch poukázali na význam SNP, ale i na to, že v povstaní
Slováci dokázali samým sebe i demokratickému svetu
svoju svojbytnosť a národnú existenciu, prejavi l i skutoč
né vlastenectvo i sol idaritu s antifašistami celého sveta.
Poďakovali sa všetkým priamym účastníkom SNP, všet
kým, ktorí s nasadením svojich životov a zdravia išl i brá
niť slobodu, demokraciu a česť svojho národa. V rámci
oficiálneho programu tajomníčka OblV SZPB pani Ma
riana Velochová odovzdala mestu Hnúšťa ďakovný list
za podporu SZPB a šírenie osvety SNP, ďalej zazneli
hymnické piesne v podaní ŽSS Skaliny, celým sprievod
ným slovom a básňami sprevádzala Zdenka Slatinská a
záver patri l povstaleckým piesňam z repertoáru Viktora
Brádňanského. Pripravená bola aj výstava poľnej nemo
cnice, výzbroje a výstroje vojsk I I . svetovej vojny. Naše
poďakovanie patrí všetkým, ktorí sa osláv 75. výročia
SNP zúčastni l i a pripomenuli víťazov i obete povstalec
kých bojov a význam SNP pre súčasnosť Slovenska.

dnes už 30tnici, s radosťou súhlasi l i . Vzhľadom na to,
že dnes je už prístup k lesu nad Hliny komplikovaný, vy
bral i lokal itu Kríž, ktorú vidieť z celého mesta. Tu po ro
koch opäť zapáli l i v piatok 30. augusta partizánsku vatru.
Nechýbal guľáš, víno, hudba a stretnutia priateľov.
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Základnú školu Klokočova už niekoľko rokov trápil pro
blém so zatekaním strechy nad kuchyňou. Na rekon
štrukciu strechy, ktorá stála takmer 20tisíc eur, škola
nemala dostatok financií. Primátor mesta preto navrhol
poslancom presunúť financie vo výške 1 0tisíc eur z po
ložky, v ktorej chcelo mesto obstarať dva nové nájomné
byty a ďalších 1 0tisíc použilo mesto z rozpočtovej polož
ky určenej na opravy svojho majetku. Návrh primátora
poslanci schváli l i v júni a strechu v havari jnom stave sa

Havarijný stav strechy na ZŠ Klokočova je odstránený
podari lo opraviť počas letných prázdnin. „Problém zde
dený po predchádzajúcom vedení mesta sa nám poda
rilo v rýchlom čase vyriešiť, hlavne ak hrozilo uzatvorenie
kuchyne. A to práve v čase, keď sa v školách zavádza
projekt, v ktorom štát prepláca časť obedov a bude zna
menať zvýšený počet stravníkov. Spolu s poslancami
mesta sme však našli v rozpočte peniaze a problém
vyriešili. Ďalších 2 500 € dostala od mesta táto škola na
nové spotrebiče v kuchyni," dodal primátor R. Lebeda.

Strechu kuchyne sa podari lo opraviť počas prázdninDo kuchyne niekoľko rokov zatekalo

Niekde som čítal múdru vetu: Poriadok i čistota môžu byť
dobrou vizitkou i chudobnejšiemu mestečku alebo mestu
menej bohatému na kultúrne pamiatky. A môžem ju do
plniť: Veľa pekných vecí sa dá urobiť aj za málo peňazí.
Bohužiaľ, denne riešime základné veci v oblasti čistoty,
separovania i iných, ktoré by mali byť dávno samozrej
mosťou. Na toto je potrebný primátor od rána do večera
v Hnúšti , nie v Bratislave. Verím, že vnímate, že postup
ne meníme maličkosti , ktoré čoskoro splynú do jedného
celku. Preto som to celé nazval 1 000 maličkostí, ktoré

chcem za 4 roky urobiť. Jednou z nich je úprava ostrov
čekov pri Tescu, ktoré boli hanbou tomuto peknému
mestu. Upraviť ich trvalo 2 dopoludnia a stálo nás to
pribl ižne 20,€ (benzín, farby). Zvyšok urobil i šikovné ru
ky našich zamestnancov, ktorí pracujú pod vedením ve
dúceho kancelárie primátora, Mgr. Milana Migaľu. Patrí
mu moje poďakovanie za obrovské množstvo odvedenej
práce počas letných prázdnin pri koordinácii tých tisíc
maličkostí, ktoré sme si predsavzali urobiť.

Roman Lebeda, primátor mesta

Skrášlil i sme ďalšie škaredé miesto  ostrovčeky pri Tescu

Hnúšťa spoznala detských Gladiátorov
Po ročnej odmlke sme sa rozhodli postupne v meste ob
noviť tradíciu bežeckých pretekov a začali sme s behom
detským. 31 . septembra sa hnúšťanský park premenil na
gladiátorskú trať, ktorú si mohli vyskúšať deti z ročníkov
2005201 3. I . ročníka gladiátorského behu v Hnúšti sa
zúčastni lo 95 detí, ktoré štartovali podľa vekových kate
górií. Beh je za nami a ostáva nám poďakovať všetkým,
ktorí sa zapoji l i  viac ako 30 dobrovoľníkom z firmy
PMXnet, Hornej Rimavy, Bautrade, ale aj starostovi
Dolnej Strehovej Ľ. Dobrockému, ktorý nám zapožičal
viaceré prekážky, mestu Hnúšťa  primátorovi, vicepri
mátorovi a poslancom, firme PMXnet, MsKS, hostincu
Mato a mnohým ďalším, ktorí sa na podujatí podieľal i .

Celú fotogalériu si môžete pozrieť na Fb stránke mesta Hnúšťa
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Staré priestory bývalej pokladne mesto Hnúšťa zrekonštruovalo. Dnes

je v nich moderné klientske centrum, v ktorom občania vybavia pod

statnú časť komunikácie s Mestským úradom. Mesto zároveň rozšíri lo

otváracie hodiny Klientskeho centra každý deň o 30 minút a v stredu

môžu občania jeho služby využívať až do 1 7:00 hod. „Je to služba pre

všetkých občanov, ktorí z práce nemôžu odbehnúť na úrad, alebo pra

cujú mimo mesta. Pre tých sme v stredy rozšírili otváracie hodiny až do

piatej popoludní,“ povedal vedúci kancelárie primátora Milan Migaľa.

Primátor mesta poďakoval za spoluprácu pri rekonštrukcii aj vicepri

mátorovi Grigori jovi Šaminovi, ktorý dohliadal na celú rekonštrukciu.

Hnúšťania už využívajú moderné klientske centrum

Otváracie hodiny
Klientske centrum Msú Hnúšťa

Po – Ut 7.30 hod. – 1 5.30 hod.

Streda 7.30 hod. – 1 7.00 hod.

Št – Pi 7.30 hod. – 1 5.30 hod.

Chceme rozvíjať cykloturistiku. Aj najlacnejšími elektrobicyklami
Mesto Hnúšťa zakúpilo 2 elektrobicykle, na ďalšie žiada
peniaze z projektu OOCR. Možností na cykloturistiku v
okolí Hnúšte je mnoho – na juh a východ vŕšky s dedin
kami a kostolíkmi gotickej cesty, na západ Klenovské vr
chy s dominantným Klenovským Veprom, na sever Mu
ránska planina. Všade na cyklistov čakajú kopce a tie
chceme cykloturistom pomôcť zdolať pomocou ebike
ov. Veríme, že vďaka ebikeom prilákame turistov, ale
vytiahneme na bicykle aj domácich. Za elektrobike zapla
tia návštevníci 25,€/deň a kauciu 1 00,€. Pre občanov
Hnúšte máme zľavu a za požičanie občania mesta za
platia iba 1 2,€ za celý deň. Elektrobicykle sú bicykle s
prídavným elektromotorom, ktorý znásobuje kinetickú
energiu vytváranú človekom a pomáha mu tak v jazde.

Za koľko si môžete
v Banskobystrickom kraji
zapožičať elektrobike:

Hnúšťa – 25,€/deň
(občania mesta 1 2,€/deň)

Brezno od 35,€/deň

Šumiac od 39,€/deň

Donovaly od 45,€/deň

Muráň – 50,€/deň

Uľahčí výstup do strmého kopca či umožní rýchlejšiu
akceleráciu na rovine. Vďaka tomu dokáže cyklista pre
konať väčšie vzdialenosti alebo zdolať väčšie prevýšenia
ako na bežnom bicykli . Sú vynikajúce aj pre príleži
tostných cyklistov a starších občanov. Elektrobike si mô
žete rezervovať v Turistickom infocentre/MsKS, alebo
telefonicky na t.č. 0901 706 641 . Okrem ebikov požičia
vame aj klasické bicykle za 3,€ na deň a okrem cyklotu
ristiky pripravujeme spolu s Komisiou cestovného ruchu
aj mestskú cyklotrasu, ktorú by sme chceli v prvej etape
vytiahnuť až k Tureckému mostu. Požičovňu bicyklov
chceme postupne rozširovať z projektových peňazí, v
súčasnosti sme podali projekt na 3 krosové bicykle,
2 ďalšie elektrobicykle a detský cyklovozík.

V klientskom centre si môžete zakúpiť aj suveníry z mesta a regiónu



S novým náčelníkom Mestskej polície Petrom Rukavicom
sme sa dohodli na zintenzívnení práce vo viacerých ob
lastiach, najmä hliadkovanie v teréne v blízkosti super
marketu Tesco, kontrolu dodržiavania VZN mesta na ná
mestí a v okolí obchodného domu (alkohol, nočný kľud),
zvýšenie bezpečnosti v lokalite Kolónia vo večerných ho
dinách, dôraz na kontrolu nakladania s odpadmi a ďalšie.
Problémy nastávajú hlavne v čase sociálnych dávok, v
ktorých hliadkujeme aj v nočných hodinách  až do 01 :45
hod. , s prioritou v časti Kolónia. Za rušenie nočného kľu
du sme už uloži l i niekoľko pokút. Zaviedl i sme občasné
služby počas víkendov, čo prekvapilo mnohých „vínkarov“
z námestia. Naši pol icajti však nemôžu byť všade, preto
Vás prosíme o pomoc  akýkoľvek priestupok môžete
ohlásiť na t.č. 1 59, alebo +421 908 885 1 27. Ďakujem.

Roman Lebeda, primátor mesta
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Mestská polícia zintenzívni niektoré činnosti

Letné kino v Hnúšti pri lákalo tútu sezónu bezmála 600
divákov. Tešíme sa takej hojnej účasti , pretože v porov
naní s vlaňajškom stúpol počet divákov takmer trojná
sobne. Za pomoci mesta sa nám podari lo opraviť a vy

Mesto chceme mať čistejšie ako doteraz
280 verzus 700. Tak dopadlo testovanie, v ktorom primá
tor mesta R. Lebeda v júl i testoval, aký počet plastových
fl iaš sa zmestí do 1 1 00 litrového kontajnera na plasty.
Najprv naplni l i plasty nestlačenými fľašami, ktorých sa
do kontajnera zmesti lo 280. Následne ich stlači l i a pridá
val i ďalšie a ďalšie stlačené fľaše. Vysvitlo, že po stlače
ní sa do kontajnera zmesti lo až 700 plastových fl iaš. Fo
tografie tejto osvetovej aktivity na lepšiu separáciu v
týchto dňoch mesto umiestňuje na zberné nádoby na
plast aby presvedčilo občanov, že stláčať odpady má
veľký význam. Mesto na neustále preplnené kontajnery
reaguje aj zakúpením 1 0 nových kontajnerov na plasty
(8ks) a papier (2ks). V mesiaci august ich rozmiestni lo
na našich sídl iskách. Nové kontajnery pribudl i na všet

kých sídl iskách – Klokočova, Nábrežie Rimavy, 1 . mája a
Clementisovej. Na ul. 1 . mája mesto plánuje rozšíriť be
tónové stoj iská pod kontajnermi. „Prosíme vás, aby ste
nám pomohli aj vy, naši občania. Separujeme naozaj
dobre, ale sme leniví stláčať plastové fľaše, do kontaj
nera na papier nám vhodíte 3 neposkladané papierové
krabice a zrazu je plný. Nové kontajnery nie sú uzam
knuté a zmestia sa do nich (na rozdiel od uzamknutých
kontajnerov firmy Brantner) aj väčšie kusy plastov/papie
ra. Ak máte väčšie kusy, prosím, vyhoďte ich do týchto
kontajnerov. Rozmiestnili sme ich tak, že od každého
paneláku na našich sídliskách sú vzdialené max. 1 minú
tu chôdze. Ďakujeme, že nám pomáhate robiť naše
mesto čistejšie,“ – adresoval primátor občanom mesta.

Do kontajnera sa zmestí až 700 stlačených fl iaš

Úspešná sezóna v Letnom kine Rimava
maľovať premietaciu plochu, ktorá bola poškodená, čo
znižovalo kvalitu obrazu. Rovnako sme svojpomocne
zrenovovali a lepšie uchyti l i sedačky. Do budúcna máme
v pláne vyriešiť problém s toaletami.



Slnečný 24. júl využil i členovia našej ZO a ich rodinní prí
slušníci i členovia KD na regeneráciu v Holidayparku v
Kováčovej. Už teraz sa tešíme na podobný zájazd, mož
no aj do zahraničia. ZO SZZP v Hnúšti usporiadala 31 .
júla 201 9 už štvrtýkrát Športovú olympiádu zdravotne
postihnutých. V tento deň zabúdame na naše choroby,
postihnutia a chceme sa hýbať, športovať. Nejde nám o
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Letné aktivity ZO SZZP v Hnúšti
víťazstvo, ale o to, aby sme sa zišl i v dobrej nálade, po
rozprávali v príjemnom prostredí Záhrady 1 .mája. Bolo
pekné vidieť, ako sa zdravotne postihnutí popasovali so
životnými prekážkami s elánom, ktorý často nevidieť ani
u zdravých ľudí. Poďakovanie patrí všetkým, ktorí sa
tejto akcie zúčastni l i a urobil i niečo pre svoje zdravie.

Oľga Berceliová, Predsedníčka ZO SZZP v Hnúšti

Hnúšťanskí dôchodcovia na športových hrách v Rimavskej Sobote
24.5.201 9 sa uskutočnil v Rimavskej Sobote v Klube
záujmovej činnosti seniorov I I I . ročník zábavných špor
tových hier. Jedno z 5členných družstiev tvori l i Hnúšťa
nia, ktorí svoju súťaživosť prejavi l i v rôznych úlohách,
ktorými boli naprílad rúcanie pyramíd či hod pokrievkou
do diaľky. Horúčavu letného dňa si účastníci spríjemnil i
v záhradke, kde sa posilni l i guľášom a za zvuku harmo
niky si aj zaspievali . Ako jednotl ivec si strieborné miesto
vysúťažil Dušan Štugner a hnúšťanský tím si odniesol
krásne bronzové pásmo.

predseda OO JDR v RS, Mgr. Jozef Rajzinger, PhD

ZŠ J.F.Rimavského otvorila nový školský rok netradične
Po príhovoroch riaditeľky školy B. Földiovej a primátora
mesta vystúpil pre žiakov, rodičov i pedagógov spevák
Suvereno. Zaspieval tri motivačné piesne: Motto, ktorá je
o dobrých predsavzatiach, Empatia, ktorá je o pozitívnej
energii a Nech sa darí, v ktorej spieva: „Nech sa Ti darí,
nech si šťastný, nech nemáš nepriateľov, nech Ťa neza
siahne zlá vôľa, život máš pred sebou.“ Suvereno pre
deti vystupoval bez nároku na honorár a réžiu – cestov
né a ubytovanie uhradil sponzorsky primátor mesta. Po
slávnostnom otvorení sa žiaci presunuli do svojich tried,
kde si vypočuli organizačné pokyny od triednych
učiteľov. Suvereno zamieri l do jednej z tried tiež, keďže
sa stal ambasádorom novej triedy s rozšírenou angličti
nou a deťom venoval pribl ižne hodinový rozhovor. Najprv
im porozprával o sebe množstvo zaujímavostí. Dozvedeli
sa napríklad, že pred niekoľkými rokmi hrával profesio
nálne futbal za mládežnícke tímy Slovana Bratislava, že
dnes žije v Prahe a najviac sa venuje hudbe a dobročin
ným aktivitám. Každý rok organizuje niekoľko „kempov“,
v ktorých sa mladí ľudia učia pozitívne myslieť, pracovať,

zdravo stravovať, športovať a stretávajú sa s rôznymi
zaujímavými osobnosťami. Na besede so spevákom
bola prítomná aj Erika Selčanová, mamička jedného zo
študentov „suverénnej“ triedy: „Beseda bola poučná a
zaujímavá nielen pre deti, ale aj pre nás rodičov. Mys
lím, že môže deti na občasných stretnutiach veľa nau
čiť, lebo má správne, zdravé názory na život a prezen
toval im pozitívne hodnoty. Páčilo sa mi, že najaktívne
jšie deti obdaroval svojimi knihami a CD. Deti so záuj
mom počúvali, zaujal ich a hneď sa pýtali, kedy k nim
príde znovu, preto túto aktivitu hodnotím veľmi pozitív
ne,“ povedala Erika Selčanová. „Veľmi sa teším, že ma
váš primátor oslovil na túto spoluprácu. Zachytil som aj
nejaké predsudky, ale na negatívnu energiu netreba od
povedať a treba sa sústrediť na svoj cieľ. Tým je, aby
som týmto deckám odovzdal kúsok toho, čo som sa v
živote naučil a nakopol ich k tomu, aby chceli byť najlep
ší v tom, čo ich baví. Decká z mojej triedy sú úžasné a
teším sa na ďalšie stretnutie s nimi,“ povedal Lukáš
Lacko alias Suvereno.

FOTO: Jozef Rajzinger
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Aj tento rok sa MsKS v Hnúšti zapoji lo do viacerých vý
ziev, ktoré boli v rámci kultúry vyhlásené. Podari lo sa
nám tak získať dotáciu z Banskobystrického samospráv
neho kraja v sume 700,€ na nové kostýmy pre súbor
moderného a scénického tanca Echo a stojany na diva
delné svetlá, ktoré sú už nainštalované vo veľkej sále. Z
Fondu na podporu umenia sme získali dotáciu 2.000,€
na nákup nových kníh do Knižnice prof. Štefana Pasiara,
1 .000,€ na divadelné predstavenie súboru Katalpa a

Prázdniny ešte len začali a dvere nášho gymnázia boli
otvorené pre žiakov a priateľov našej školy. Vyskúšať si
„malú letnú maturitu“ mohli počas troch dní aj menší žia
ci. Program sa niesol v duchu myšlienky „Smile and be
happy“. Okrem výtvarnej činnosti si deti aj zašportovali ,
kde sa ukázala ich fyzická zdatnosť, trochu si potrénovali
ich mozočky pri hádaní slov, ale rovnako sa im podari lo
nájsť aj stratený poklad a naučil i sa, ako sa dá vytvoriť
vlastná hra v počítači. Druhý deň sa niesol v znamení
prírodných vied, deti skúmali rýchlosť toku rieky, zisťovali
pH vody, zisťovali obsah látok vo vode a svetovú stranu,
z ktorej rieky pritekajú, vylovi l i vodných živočíchov, odo
bral i vzorky rastlín rastúcich na brehu Rimavy. Pod mi
kroskopom uvidel i podenky, potočníky, kriváky. Pomo
cou odborných kníh si urči l i , ako sa volajú prinesené ras
tl inky a vo fyzikálnom laboratóriu si vyskúšali zaujímavé
fyzikálne pokusy. A aby nepracovali len hlavičky, tento
deň skončil pre našich vedcov v telocvični, kde si vyskú
šal i svoju telesnú zdatnosť. Tretí deň bol zameraný na
poznávanie lesných zvierat a stromov, orientáciu v prí
rode a presnú mušku si vyskúšali pri streľbe zo vzdu

Detský folklórny súbor Zrkadielko Hnúšťa na základe
spolupráce s OZ OTVORENOSŤ si tento rok vďaka
Miestnej akčnej skupine Malohont rozšíri svoj šatník o
nové kroje. Vďaka Grantovému programu MAS Malohont
Región občanom – občania regiónu išlo prostredníctvom
OZ OTVORENOSŤ na obnovu a zachovanie historické
ho a kultúrneho dedičstva regiónu v podobe krojových
kostýmov pre detský folklórny súbor pôsobiaci v našom
meste 1 .200,€. Realizovaním projektu Odetí do lásky k
folklóru si súbor rozšíri l svoje krojové vybavenie o 1 0
nových blúzok, 1 0 nových sukieň a 5 nových ľajblíkov.

M. Hroncová, vedúca súboru, autor projektu

DFS Zrkadielko si rozšíril šatník

Úspešné projekty pre Dom kultúry
8.000,€ na nákup nových krojov pre ľudovú spevácku
skupinu Húžva a opravu pôvodného cimbalu. Vďaka pro
jektom sa nám postupne darí obnoviť vybavenie všet
kých súborov pôsobiacich pod MsKS v Hnúšti a za túto
možnosť sme nesmierne vďační.

Mgr. Diana Vojenčiaková, MsKS

Malá letná maturita 201 9
chovky, zručnosť si preveri l i na chodúľoch a plávaní v
bazéne. Náš pán školník od rána čaroval vareškou v
kotlíku plnom guľáša. Na záver si účastníci vyrobil i tričká
s logom tábora a dostal i certifikáty a balíčky. Vďaka patrí
sponzorom: Pekáreň MIVE, Drogéria Tomová, Elektro
Kováč, našim pomocníkom Diane Kiráľovej, Milanovi
Kyseľovi, pani upratovačke a pánovi školníkovi. Ďakuje
me za účasť, tešíme sa na budúce leto!

kolektív učiteľov GMH v Hnúšti

Dychovka v lete nelenila
Dychová hudba mesta Hnúšťa už tretí rok počas letných
mesiacov teší kl ientov v domovoch dôchodcov, prináša
im spestrenie každodenného života a radosť z hudby. Aj
tento rok navštívi l i seniorov v Klenovci, Slanej Lehote,
Sušanoch a na Babinom moste. Okrem toho počas

augustových sobôt účinkovali aj na salaši Zbojská a na
slávnostiach obce Babinec. Tešíme sa z plodov ich prá
ce a z členov, ktorých je momentálné 21 a ktorí sa pra
videlne s nadšením stretávajú v Dome kultúry v Hnúšti.

Mgr. Diana Vojenčiaková, MsKS

FOTO: archív GMH v Hnúšti

FOTO: M. Hroncová
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Mesto Hnúšťa  Centrum voľného času organizovalo s
finančnou podporou BBSK dva týždňové turnusy letného
tábora s dennou dochádzkou. Zážitky nás bavia v dňoch
8. 1 2. 7. 201 9 a 1 2.1 6. 8. 201 9. Tábory boli určené pre
deti od 6 – 1 2 rokov a celkom ich absolvovalo 60 účast
níkov. Niektorí využil i možnosť ísť na obidva turnusy. Na
obidvoch turnusoch v prvý deň prebiehali zoznamovacie
aktivity a športovanie v pekných zákutiach mesta Hnúš
ťa. V júl i účastníci mali i texti lné tvorivé dielne, kde si
deti vyrobil i švihadlo a tkaný náramok. Utorky boli veno
vané celodenným výletom. V júl i to bol výlet do Banskej
Štiavnice. V zariadení TERRA PERMONIA a v Geobá
dateľni deti tvori l i celý deň na strojoch a zariadeniach,
ktoré predtým nikdy nevidel i . Úžasná bola i Mašinkáreň
či Fosforovňa. Domov si priniesl i krásne vlastnoručne
vyrobené predmety. Tretí deň v oboch táboroch mal byť
„zvierací“. V júl i deti pobudli na farme v Mojíne. Ukážka
parožia srnčej zveri, náučný chodník, ako aj vystúpenie
dravcov očari lo všetkých. Zvyšok dňa patri l jazde na
kolobežkách v Rimavskej Sobote. V auguste nám poča

Mesto Hnúšťa využilo dotáciu BBSK na dva letné tábory

Základná škola Janka Francisciho Rimavského v Hnúšti
bola počas dvoch školských rokov zapojená do medzi
národného projektu Erasmus + s názvom Under the sa
me sky – Pod jedným nebom. Projekt bol zameraný na
prácu so žiakmi z neúplných rodín. Jeho cieľom bolo
motivovať žiakov prostredníctvom edukačných aktivít a
zahraničných výmenných pobytov k pozitívnym učeb
ným výsledkom, zlepšeniu jazykových kompetencií, ale
aj k primeranému sebavedomiu a sebadôvere. V rámci
projektu sa vybraní žiaci zúčastni l i zahraničných výmen
v Poľsku a Macedónsku. Pedagógovia anglického jazy
ka zapojení v projekte Mgr. Petra Kizeková ako koordi
nátor, PaedDr. Vlasta Pliešovská a pani riaditeľka ZŠ
PaedDr. Barbora Földiová ukončil i aktivity projektu v

sie skríži lo plány, ale deti zisti l i , že aj v rodnom mestečku
sa dá prežiť super deň, aj keď vonku prší. Ak majú ka
marátov, rovesníkov, s ktorými sa dá zahrať, zasmiať aj
porozprávať, tak nuda nehrozí. Štvrtý deň bol dňom v
prírode. V júl i všetky aktivity prebiehali v Lesíku pri Ri
mavských Zalužanoch. Rozkladanie stanov, založenie
ohniska, pocitový chodník, karty a súťaže či skúmanie
okolia vyplni l i deťom celý deň. V auguste to bol výlet k
štornohým kamarátom do útulku do Brezna a potom
Zbojská, kde je vždy množstvo príležitostí niečo zažiť a
spoznať. Piaty deň bolo v obidvoch táboroch napláno
vané kúpanie v Hnúšti. Ani jeden piatok ale počasie de
ťom nedoprialo stráviť deň na kúpalisku. V júl i ho strávil i
v krásnom prostredí v Lesnom skanzene v Tisovci.
Hudba, opekačka a spev urobil i bodku za spoločne strá
venými chvíľami. V auguste sme zvoli l i náhradný plán –
návštevu Jazdeckého klubu Excel Madon v Rimavskom
Brezove. Deti sa povozil i na konskom chrbte, lektori im
urobil i ukážky a porozprávali zaujímavosti o koňoch.
Obidva piatkové táborové dni končil i obľúbeným obedom
v pizzéri i Kaštieľ. Úplný záver patri l spoločnému zhodno
teniu tábora. Všetky deti, vďaka dotácii Banskobystrické
ho samosprávneho kraja, dostal i okrem zážitkov aj vec
né ceny za súťaže, aktivity a aj spomienkové predmety,
ktoré im budú pripomínať chvíle prežité na táboroch.

Ing. Jana Paučová

Úspešné ukončenie projektu Erasmus v ZŠ J.F.R.
tureckom meste Izmit, kde sa stretl i všetci zahraniční
partneri. Výstupom projektu je metodický materiál s po
pisom realizovaných aktivít, ktorý je preložený do jazy
kov zúčastneným krajín a budú ho môcť využívať aj
pedagógovia z iných škôl, ktorí sa venujú tejto problema
tike. Projekt Erasmus bol výnimočnou príležitosťou na
spoznávanie cudzích krajín a kultúr pre žiakov zapoje
ných v projekte. Dôležitým benefitom boli aj finančné
prostriedky, ktoré škola použila na nákup učebných
pomôcok a didaktickej techniky.
Touto cestou ďakujeme všetkým partnerom, žiakom
zapojených v projekte, ako aj ich rodičom za prejavenú
dôveru, pomoc a spoluprácu.

ZŠ J.F.R. Hnúšťa

2x FOTO: J. Paučová
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Základná škola Janka Francisciho Rimavského na Ná
breží Rimavy sa už tradične zapája do projektov organi
zovaných Nadáciou Tesco s názvom Vy rozhodujete, my
pomáhame. V tomto školskom roku sme sa zapoji l i do 5.
a 6. edície. V rámci 5. edície projektu sme získali grant
vo výške 1 300, € na zorganizovanie letnej školy. Išlo
vlastne o tábor s dennou dochádzkou so zameraním na
rôzne záujmové činnosti , ktoré zábavnou a hravou for
mou podporujú aktívne trávenie voľného času detí. Po
čas prvých dvoch prázdninových týždňov žiaci absolvo
val i bohatý program – aktivity na dopravnom ihrisku v
spolupráci s pracovníkmi Mestskej polície, plstenie v
Základnej umeleckej škole pod vedením Mgr. Anny
Černákovej PhD. , tvorivé dielne s pracovníkmi Gemer
skomalohontského osvetového strediska v Rimavskej
Sobote, výlety do Dobšinskej ľadovej jaskyne, Vydrov
skej dol iny, Zvolenského zámku, Lesného skanzenu v
Tisovci či na Maginhrad. Druhý projekt zaradený do 6.
edície je zameraný na úpravu školského dvora s osade

Myšlienkou zorganizovať nejaký športový tábor pre deti
sme sa zaoberal i už niekoľko rokov, no a tento rok sme
sa rozhodli , že ideme do toho a pokúsime sa pre deti
urobiť jednu nezabudnuteľnú akciu plnú zážitkov a špor
tu. Sme veľmi radi, že sa nám to podari lo. V mesiaci máj
sme si sadl i v rámci klubu s trénermi a všetko sme si
dohodli . Ako manažér môžem skonštatovať, že akcia sa
vydari la a verím, že budeme v nej určite pokračovať.
Kempu sa zúčastni l i deti z ročníkov 2008 až 201 2. Väč
šinou sú tu chlapci z Hnúšte, no mali sme aj chlapcov z
okolia. Celkový počet detí bol 32. Súčasťou kempu boli
samozrejme futbalové tréningy, hra, no ale aj rôzne sú
ťaže a hry zamerané na šport a futbal. Okrem týchto
športových aktivít sme mali aj iný program, ktorý sme pre
deti pripravil i . Návšteva tréningu hráčov druholigovej
Podbrezovej a futbalového štadiónu ZELPO Aréna v
Podbrezovej, ukážka freestyle futablu, využil i sme aj
hnúšťanské kúpalisko. Nechýbal ani výborný guľáš pre
chlapcov a rodičov, no a najväčší zážitok spanie na šta

Letná škola zručností
ním rôznych hracích prvkov určených na relaxačné akti
vity počas vyučovania, ale najmä v popoludňajšom škol
skom klube detí. Ďakujeme všetkým, ktorí svojím hlaso
vacím žetónom prispeli k podpore týchto projektov.

PaedDr. Vlasta Pliešovská
Autorka a koordinátorka projektov

Futbalový kemp 201 9 (denný športový tábor)

dióne. Niektorí chlapci spali v stanoch a pre ostatných
sme pripravil i spanie v našej posilňovni. Posledný deň
bolo záverečné vyhodnotenie, kde chlapci dostal i me
dailu a diplom za absolvovanie kempu. Niektorí chlapci
bol i odmenení reprezentačnými dresmi našich top fut
bal istov. Kemp viedl i tréneri nášho klubu Jurko Remeň,
Erik Kršák, Jaroslav Petrok a ako vedúci Marián Petrok.
Chcem sa im touto cestou poďakovať za odvedenú prá
cu. Verím, že týmto kempom chlapcom pomôžeme v ich
futbalovom napredovaní a možno z nich v budúcnosti
vyrastú futbalové hviezdy a hráči, ktorí budú reprezen
tovať naše mesto. Príklady na to určite majú v našich
odchovancoch, ktorými sú napríklad Julko Szőke a
Lukáš Migaľa. Touto cestou sa chcem poďakovať najmä
Banskobystrickému samosprávnemu kraju a všetkým
chlapcom, rodičom, trénerom, našim kuchárom,
podporovateľom a pomocníkom, ktorí zabezpečovali
celý náš futbalový kemp.

Mgr. Marián Petrok, manager klubu

FOTO: V. Pliešovská

FOTO: archív M. Petroka
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Bojovníci z hnúšťanského klubu Kickbox Leon sa znovu
ukázali v najlepšom svetle. Partia zápasníkov sa 8. júna
201 9 zúčastni la na Majstrovstvách Slovenska v kickbo
xe, ktoré sa pod záštitou Slovenského zväzu kickboxu
konali v Leviciach. Reprezentanti Hnúšte sa v silnej kon
kurencii nestrati l i . Práve naopak, postavil i sa na medailo
vé priečky a domov sa vráti l i s medailami a titulmi. Naj
viac sa dari lo Jurajovi Hrivnákovi, ktorý zápasil v kategó
riách l ight contact nad 63 kg a kick l ight nad 63 kg. V obi

Do Kickbox klubu Leon Hnúšťa pribudli dva tituly majstra Slovenska

Prvá augustová sobota, už tradične, patri la volejbalu. Na
antukových ihriskách sa za mestskou športovou halou v
Hnúšti stretlo 25 dvojíc. Privítal i sme volejbal istov i fanú
šikov, ktorí sa zúčastni l i pred 26 rokmi už 0tého ročníka
i takých, čo vtedy ešte neboli na svete. Profesionálni aj
amatérski volejbal isti z Hnúšte, Tisovca, Revúcej, Poltá
ra aj Žiaru nad Hronom podpori l i jubi lejný ročník vynika
júcimi volejbalovými výkonmi. V troch skupinách po 6
dvojíc sa bojovalo o postup do semifinálových skupín a
následne o finále. Vo finálovej skupine sa stretl i tri naj
lepšie dvojice, ktoré si podeli l i umiestnenia: 1 .miesto:
Galdíková – Makróci, 2.miesto: Sl ivková – Kušnier,
3.miesto: Ďurišová – Barboriak. V osobitnej skupine Old
stars sa urputne bojovalo nielen s loptou, ale aj s rokmi
pribúdajúcimi na ramená účastníkov. 1 .miesto: Lukáčová
– Loci, 2.miesto: Bagačkovci, 3.miesto: Beregiová –
Dreisig. Počasie spočiatku prialo, no neskôr popoludní
sa turnaj kvôli búrkam, presunul do športovej haly. Na
dobrej nálade to však neubralo, a tak sa turnaj dohrával
v príjemnej atmosfére až neskoro večer. Organizácii

XXV.ročník volejbalového turnaja zmiešaných dvojíc
turnaja výrazne pomohli hlavní partneri: Banskobystrický
samosprávny kraj, Mesto Hnúšťa, TS Hnúšťa, Mgr. Mi
chal Bagačka, Tesco Hnúšťa, Café bar hala Hnúšťa,
Michal Sojka, Ekometal. Za podporu ďakujeme aj ostat
ným dlhoročným sponzorom a všetkým, čo pridal i ruku k
dielu, aby pomohli so zabezpečením tejto skvelej akcie.

Mgr. Marcela Križanová

dvoch nenašiel premožiteľa a stal sa dvojnásobným
majstrom Slovenska. Zahanbiť sa nedal ani jeho klubový
kolega Ján Radič, ktorý si v kategóri i kick l ight do 94 kg
vybojoval titul národného vicemajstra. Leon sa v celko
vom hodnotení 30 zúčastnených klubov umiestni l na 21 .
priečke. „Som maximálne spokojný. Mali sme kvalitnú
prípravu a obidvaja podali veľmi dobrý výkon. Najmä Ju
raj Hrivnák, ktorý v dvoch kategóriách získal dve zlaté
medaily,“ zhodnoti l tréner Jozef Vranec, u ktorého vládne
spokojnosť aj s prebiehajúcou sezónou. Zápasníkov
klubu Kickbox Leon Hnúšťa teraz čaká letná prestávka,
počas ktorej nebudú zaháľať. „Budeme naďalej trénovať.
Plánujeme aj klubové sústredenie v hnúšťanskej športo
vej hale. Prípravu chceme zúročiť na slovenských súťa
žiach a radi by sme sa predstavili aj v zahraničí,“ uzavrel
tréner Vranec.Poďakovať by sme sa chceli mestu Hnúš
ťa za podporu v našom športe a sponzorom: Grigori jovi
Šaminovi a Jozefovi Zrakovi.

Jozef Vranec

1 5.06.201 9 sa slovenský národný tím zúčastni l medziná
rodnej súťaže 2 th. International "Friendly" ParaTaek
wondo Open 201 9 v Záhrebe. Taekwondo klub Hnúšťa
reprezentovali dvaja súťažiaci v kategóri i parapoomsae
P20 junior  Majka Brindzová (1 . miesto) a Tomáško
Mravec (2. miesto). V súťaží tímov Slovensko získalo 3.
miesto. V mene TKD klubu gratulujeme víťazom a ďaku
jeme za podporu Slovenskej asociácii taekwondo WT a
Slovenskému paralympijskému výboru.

Maroš Oláh, tréner klubu

Taekwondisti priniesli z Chorvátska zlato a striebro

FOTO: archív J. Vranca

2X FOTO: I . Kyseľová

FOTO: M. Križanová
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Odboj proti ľudáckemu režimu vo vtedajšom okrese
Hnúšťa existoval od zániku ČSR. Aktívni bol i najmä
príslušníci i legálnej komunistickej strany, s ktorými úzko
spolupracovali predstavitel ia občianskodemokratického
odboja. Prvé oblastné ilegálne vedenie okresu, vystu
povalo ako takzvaný oblastný výbor KSS. Sídlo vedenia
sa nachádzalo v Tisovci. I legálne bunky vznikal i v ob
ciach Klenovec, Hnúšťa, Kokava nad Rimavicou, Pop
roči, Rimavskom Brezove, v železiarňach, na železničnej
stanici v Tisovci a v sklárniach v Utekáči. I legálne strany
vyvíjal i svoju činnosť najmä rôznymi propagandistickými
letákmi, podporovali prípadné štrajky zamestnancov či
využíval i zhoršenú hospodársku situáciu, ktorá sa preja
vi la nedostatkovým tovarom a jeho prídelovým systé
mom. Pre okres Hnúšťa sa zriadi lo v apríl i 1 944 3. ob
lastné vedenie KSS s predsedom Ondrejom Klokočom.
Postupne v roku 1 944 vznikal i po obciach okresu národ
né revolučné výbory. V lete 1 944 sa v okolitých horách
formovali prvé partizánske skupiny, pričom sa už začínal i
prípravy na ozbrojený prevrat. Ondrej Klokoč a Ján Re
páš začali súčasne prevážať zbrane pre povstalcov z
vojenskej posádky v Brezne. Prvú zásielku zbraní privie
zol J. Repáš 25.augusta 1 944 o polnoci. Zbrane usklad
ni l i v stodole Jána Bálinta na Mravcovom vŕšku v Kle
novci. Na druhý deň priviezol Daniel Jároši do Tisovca
300 pušiek, 1 2 ľahkých guľometov a jedno horské delo.
Zbrane zloži l i na žandárskej stanici v Tisovci. Slovenské
národné povstanie v Tisovci vyhlási l i bitím na zvon a
továrenskou sirénou, v Hnúšti a iných miestach bubno
vaním. Na verejných budovách vial i československé zá
stavy. Zriadi l i sa ľudové milície a národné stráže, ktoré
zatkl i nespoľahl ivé osoby. Nadšenie a spontánny nástup
obyvateľstva do Povstania vystihuje aj správa v povsta
leckej Pravde: „Gemer medzi prvými!“ Národné výbory
uskutočňovali mobil izáciu do armády, staral i sa o záso
bovanie ozbrojených síl v povstaní. V okrese Hnúšťa vy
dávali časopisy Hlas Gemera, Napred a Zvesti tisovskej
posádky. Jednu z najvýznamnejších kapitol v dejinách
nášho ľudu tvorí všestranná pomoc obyvateľstva. Keď v
Tisovci pri jal i 1 .1 0.1 944 Poľnú nemocnicu č.2 z Koryt
nice, ihneď sa prihlási lo 1 00 dobrovoľných sestier Čer
veného kríža, ktoré obetavo pracovali pod vedením
Márie Hrvoľovej. Pracujúci Švermových železiarní v
Tisovci zastavil i prácu, aby pomohli vykladať ranených z
vlaku. V povstaleckej nemocnici v Likieri bol i izby rozde
lené jednotl ivým obciam, ktoré sa staral i o ranených.
Obranné stredisko bolo aj v Klenovci, s názvom Sinec.
Tu v deň vypuknutia SNP nastúpilo do zbrane 400 do
brovoľníkov. Do Hnúšte potom vyslal i 1 0 člennú hliadku,
ktorá pod vedením npor. v zálohe Jána Šágu, obsadila
mesto a založi la vojenskú posádku. Na čiare R. Baňa 
Kraskovo v obrannom úseku 6, bol prápor Narcis. Mal
660 mužov. Po oboch stranách Rimavy bola dobre vybu
dovaná obrana. V Revúcej prápor Chryzantéma bránil

75. výročie SNP si pripomíname aj v Gemerimalohonte
priestor Lubeník  Muráň. Mal 800 mužov, avšak bol to
najslabšie vyzbrojený prápor – 400 mužov bolo bez zbra
ne, prápor mal síce jeden ťažký guľomet a dve delá, ale
bez mieridiel . 1 9.októbra 1 944 SS prápor Schäfer z Jel
šavy zaútočil na Lubeník. Po niekoľkohodinovom boji
prerazil obranu obrnenými vozidlami. Boj povstalcov pri
Lubeníku a Chyžnom potvrdzuje hlásenie nemeckého
veliteľa: „1 8.SS divízia tankových granátnikov dobyla
Chyžné pričom musela prekonať tvrdý odpor nepriateľa,
ktorý tvrdošijne bránil dobre postavené cestné zátarasy“.
Nemci 20. októbra 1 944 večer dobyli Muráň. Ráno 21 .
októbra zaútočil i na prápor kpt. Ivana Hrušku na kóte 443
nad Muráňom. Ten sa dal na ústup a do bojov o Diel ik
nezasiahol. Keď nepriateľ rozbil tento prápor, dobyl v
krátkom boji postavenie práporu Prvosienka na Diel iku.
Ako pri dobytí Revúcej, aj tu si nemecké velenie našlo
ľudí, ktorí viedl i nemecké jednotky ku postaveniam pov
stalcov. V snahe zabrániť nepriateľovi v postupe na
Brezno bola zhodená lokomotíva a štyri vagóny plné skál
na cestu pod stanicou Bánovo. 1 9.októbra 1 944 Nemci v
si le práporu zaútočil i na Rimavskú Baňu. Nápor zadržia
vala rota npor. Jozefa Polievku. Partizánska čata Zoltána
Sekerku z oddielu Mastek odrážala útoky na pravom
krídle obrany. Tu padol jeho člen Ján Paľo z Hnúšte.
Dňa 21 . októbra z neznámych príčin, pravdepodobne
najmä kvôli bojovým neúspechom a tvrdej povstaleckej
obrane, sa rozhodli esesáci pomstiť na obyvateľstve
obce Kociha, ktorá bola východiskovým miestom pre
bojové výpady proti povstalcom. Situáciu vyhroti l ešte
nálet povstaleckých lietadiel na nemeckú kolónu v obci,
pričom bolo zasiahnuté nákladné auto prevážajúce mu
níciu a vojakov. Výbuch vozidla zabil väčšinu nemeckých
vojakov, ktorí sa v ňom nachádzali . Nemeckí vojaci z
pomsty dedinu vyrabovali , pričom prepadli samotu v Ko
čišskej dol ine v osade Suchý Potok, ktorú vyrabovali a
zastrel i l i 7 občanov. Pádom Tisovca zaskočené roty,
brániace dva dni R.Baňu, bol i nútené ustúpiť do Klenov
ca. Po porážke povstaleckej armády v našom kraji naďa
lej prebiehal partizánsky odboj, ktorý sa v okolí udržal až
do príchodu ruskej a rumunskej armády. Do hôr sa s
povstalcami stiahl i aj národné revolučné výbory, ktoré v
komplikovaných podmienkach naďalej pokračovali vo
svojej činnosti .

MUDr. Ladislav Lebeda

Zvyšky obrannej línie práporu Narcis medzi Hnúštou a Rim. Brezovom

("Protifašistický odboj a oslobodenie Gemera". Zdroj: archív V.B.
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Mgr. Katarína Moncoľová, predsedníčka Komisie pre sociálne veci, zdravotníctvo a nájomné bývanie
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Ešte raz, ale lepšie . . .

Celú fotogalériu z tohoto podujatia nájdete na Fb stráke MsKS v Hnúšti

Veľký zlý
lišiak a iné
príhody

20.9.201 9
1 6:00 hod

2,€




